

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

07 ايلول (سبتوبر) 2022 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية



📕 نوو تحويلات الأردنيين الخارجية بحدود 1 في الوئة

سجلت تحويلات الأردنيين في الخارج خلال الأشهر السبعة الأولى من عام 2022، نمواً بلغت نسبته 0.8 في المئة مسجلة 1.98 مليار دولار (1.404 مليار دينار)، مقارنة مع نمو 0.6 في المئة إلى 1.963 مليار دولار (1.392 مليار دينار) في الفترة ذاتها من عام .2021

وبحسب بيانات صادرة عن البنك المركزي سجلت حوالات المغتربين في يوليو/تموز الماضي، 290.4 مليون دولار (205.9 ملايين دينار)، مقارنة مع 307.8 ملايين دولار (218.2 مليون دينار) خلال الشهر المقابل من عام 2021.

وارتفعت الإيرادات المحلية خلال النصف الأول من عام 2022

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف) Growth of Jordanian Foreign Remittances by 1 percent

Remittances from Jordanians abroad recorded during the first seven months of 2022, a growth of 0.8 percent, recording 1.98 billion dollars (1.404 billion dinars), compared with a growth of 0.6 percent to \$1.963 billion (1.392 billion dinars) in the same period in 2021.

بحوالي 308 ملايين دينار (435 مليون دولار) لتصل إلى4.017 مليارات دينار (5.664 مليارات دولار)، مقابل 3.708 مليارات

دينار (5.228 مليارات دولار) خلال الفترة نفسها من العام السابق، وذلك نتيجة لارتفاع الإيرادات الضربيية 263 مليون دينار (370

مليون دولار)، وارتفاع الإيرادات غير الضريبية 45 مليون دينار

(63 مليون دولار). كذلك نمت الإيرادات غير الضريبية نتيجة

أرتفاع بند الإيرادات المختلفة بما قيمته 69.5 مليون دينار في ضوء

تحسن أداء الشركات التي تساهم فيها الحكومة وارتفاع العائدات التي يجري تحويلها للخزينة العامة من قبلها.

According to data issued by the Central Bank, remittances from expatriates last July amounted to \$290.4 million (205.9 million dinars), compared to \$307.8 million (218.2) million dinars) during the corresponding month of 2021. Domestic revenues increased during the first half of 2022 by about 308 million dinars (435 million dollars) to reach

4.017 billion dinars (5.664 billion dollars), compared to 3.708 billion dinars (\$5.228 billion) during the same period last year, as a result of the increase in tax revenues by 263 million dinars (\$370 million), and non-tax revenues increased by 45 million dinars (\$63 million). Non-tax revenues also grew as a result of an increase in the item of various revenues by an amount of 69.5 million dinars in light of the improvement in the performance of companies to which the government contributes and the increase in revenues that are transferred to the public treasury by it.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

أظهرت بيانات مصرف ليبيا المركزي، بلوغ

حجم الإنفاق العام نحو 57 مليار دينار (11.87

مليار دولار) خلال الأشهر الثمانية الأولى من

العام الحالى، بينما بلغت الإيرادات 3 78 مليار

وتوزع الإنفاق على خمسة أبواب؛ وهي الباب

الأول الرواتب والأجور بقيمة 24.4 مليار

دينار، والثاني النفقات الحكومية بقيمة 5.3 مليارات دينار، والباب الثالث للتنمية بقيمة

دينارٰ (16.3 مليار دولار). ٕ

ومن ناحية الإيرادات، فقد بلغت 78.3 مليار دينار (16.3 مليار دولار)، منها 76.7 مليار دينار من الإيرادات النفطية، والباقي من إيرادات الضرائب والجمارك والاتصالات، وهي التي وصفها بيان المصرف المركزي بالمتدنية. وتمثُّل صادرات النفط الخام ما يعادل 96 في المئة من إجمالي صادرات ليبيا، والتي تساهم بنحو 95 في المئة من تمويل الخزانة العامّة للدّولة. وبلغت إيرادات ليبيا من صادرات النّفط والغاز، أكثر من 21.5 مليار دولار خلال عام



2021، مسجّلة أعلى مستوى لها في خمس سنوات. المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

235 مليون دينار، والرابع الدعم بقيمة 11.89 مليار دينار، بالإضافة إلى الميزانية الاستثنائية للمؤسسة الوطنية للنفط، بقيمة 34 مليار دينار تم صرف 15.2 مليار دينار منها.

Oil Revenues in Libya Increased by 16.3 Billion Dollars

Central Bank of Libya data showed that public spending amounted to about 57 billion dinars (\$11.87 billion) during the first eight months of this year, while revenues amounted to 78.3 billion dinars (\$16.3 billion).

Spending is divided into five chapters; The first chapter is salaries and wages worth 24.4 billion dinars, and the second is government expenditures worth 5.3 billion dinars. The third chapter for development, with a value of 235 million dinars, and the fourth support, with a value of 11.89 billion dinars, in addition to the extraordinary budget of the National Oil Corporation, with a value of 34 billion dinars, of which 15.2 billion dinars were spent.

In terms of revenues, it amounted to 78.3 billion dinars (16.3 billion dollars), of which 76.7 billion dinars came from oil revenues, and the rest came from taxes, customs, and communications revenues, which the Central Bank statement described as low.

Crude oil exports represent 96 percent of Libya's total exports, which contribute about 95 percent of financing the state's public treasury. Libya's revenues from oil and gas exports amounted to more than \$21.5 billion in 2021, the highest level in five years.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)

السعودية تتحول إلى أكبر موقع بناء في العالم بمشاريع تفوق التريليون دولار

باستثمار ات بحدود نصف تریلیون دو لار، ومن المقرر أن يؤوي المشروع 9 ملايين ساكن عند اكتماله عبر 300 ألف منزل جديد. كما تستعد العاصمة الرياض أيضاً لنمو هائل، حيث من المتوقع أن ينمو عدد السكان في العاصمة بأكثر من 120 في المئة، ليصل إلى 17 مليون نسمة بحلول عام 2030. وتماشياً مع هذا النمو كشفت الرياض عن مشاريع عقارية بقيمة 104 مليارات دولار على مدى السنوات الست الماضية. وأيضاً، تم رصد 200 مليار

دولار من الاستثمارات في مشاريع البنية التحتية، أكبرها من نصيب مطار الرياض الجديد بنحو 147 مليار دولار، ومترو الرياض بنحو 25 مليار

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

تجاوزت القيمة الإجمالية لمشاريع العقارات والبنية التحتية في السعودية 1.1 تريليون دولار، منذ إطلاق خطة التحول الوطني في المملكة عام 2016، وذلك وفقًا لتقرير شركة الاستشارات العقارية "نايت فرانك"، الذي تزامن إطلاقه مع انعقاد قمة البنية التحتية السعودية في الرياض.

وتشمل الخطّة 15 مشروعاً ضخماً في مراحل مختلفة في جميع أنحاء المملكة، تتضمن أكثر من نصف مليون وحدة سكنية، وأكثر من 275

ألف غرفة فندقية، و 4.3 مليون متر مربع من مساحات التجزئة، وأكثر من 6 ملايين متر مربع من المساحات المكتبية الجديدة المتوقع الانتهاء منها بحلول عام 2030، ما يجعل السعودية أكبر موقع بناء على الإطلاق. وتعدّ "مدينة نيوم" أكبر مشروع ضخم تم الإعلان عنه حتى الأن،

Saudi Arabia Turns into the Largest Construction Site in the World, with Projects Exceeding a Trillion Dollars

The total value of real estate and infrastructure projects in Saudi Arabia has exceeded \$1.1 trillion, since the launch of the Kingdom's National Transformation Plan in 2016. This is according to a report by the real estate consultancy "Knight Frank", whose launch coincided with the convening of the Saudi Infrastructure Summit in Riyadh.

The plan includes 15 mega projects in various stages throughout the Kingdom, including more than half a million housing units and more than 275,000 hotel rooms, 4.3 million square meters of retail space, and more than 6 million square meters of new office space expected to be completed by 2030, making Saudi Arabia the largest construction site ever.

Neom City is the largest mega project announced so far, with investments amounting to half a trillion dollars, and the project is scheduled to house 9 million residents when completed through 300,000 new homes. The capital, Riyadh, is also preparing for explosive growth, with the capital's population expected to grow by more than 120 percent, reaching 17 million by 2030. In line with this growth, Riyadh has unveiled real estate projects worth \$104 billion over the past six years. Also, 200 billion dollars of investments were allocated in infrastructure projects, the largest of which was the share of the new Riyadh airport with about 147 billion dollars, and the Riyadh metro with about 25 billion dollars.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)